

DR. AHMAD H. AL SANIE

أ.د. أحمد حمد الصائع

Professor

ah.alsanie@paaet.edu.kw

السيرة الذاتية

Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 1986. His interest in Educational Foundations.

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 1986. تتمثل اهتماماته الرئيسية في أصول التربية.

Education	المؤهلات العلمية
 2000 PhD in Education. 1989 Master's degree in Education. 1985 Bachelor's degree in Education. Work Experience 	2000 دكتوراه تربية. 1989 ماجستير تربية. 1985 بكالوريوس تربية. الخبرات الوظيفية
 Full Professor at Educational Foundations & Administration dept College of Basic Education. Associated Prof. in Educational Foundations & Administration dept College of Basic Education. Assistant Prof. in Educational Foundations & Administration dept College of Basic Education. Lecturer at Department of Education- College of Basic Education. Demonstrator at Department of Education- College of Basic Education. Teacher- Ministry of Education. 	 أستاذ بقسم الأصول والإدارة التربوية- كلية التربية الأساسية. أستاذ مشارك بقسم الأصول والإدارة التربوية- كلية التربية الأساسية. أستاذ مساعد بقسم الأصول والإدارة التربوية- كلية التربية الأساسية. محاضر بكلية التربية الأساسية. معيد بعثة بكلية التربية الأساسية. مدرس بوزارة التربية.
Conferences and Courses • Attending several conferences at local, and international levels.	المؤتمرات والدورات التدريبية • المشاركة بالعديد من المؤتمرات المحلية والإقليمية والعربية والدولية داخل وخارج دولة الكويت.

Publications الإصدارات العلمية

PhD Dissertation

2000, Economic Literacy Among Kuwaiti Secondary School Students.

Articles

- The Role of New Media in Promoting Political Awareness Among Higher Education Students at The State of Kuwait- Kuwait University as a Model (under publication).
- Reality of the Educational Role at the College of Basic Education in Enhancing the Tolerance from Students' Perspectives.
- Economic literacy Level for a Sample of Students at Kuwait University (Experimental Study).
- Attitudes of Students at College of Basic Education in Kuwait Toward Teaching Profession in Relation to Some Variables.
- Petroleum Energy Literacy Level of Students at several Higher Education Institutions in the State of Kuwait in the Light of Some Variables.
- Teaching Performance Appraisal at the College of Basic Education in the State of Kuwait from the Perspectives of Students and Faculty Members.
- Students' Environmental Paradigms: A Cultural Perspective.
- Evaluating of Professional Development Training Courses in Measurement and Evaluation Center from the Teaching and Training Staff Perspectives at Public Authority for Applied Education and Training in Kuwait.

رسالة دكتوراه

2000، الوعى الاقتصادي بين طلبة مدارس الثانوية العامة بدولة الكويت.

قالات علمية

- دور الاعلام الجديد في تعزبز الوعي السياسي لطلبة التعليم العالي بدولة الكويت-جامعة الكويت أنموذج (دراسة في طريقها للنشر).
- واقع الدور التربوي لكلية التربية الأساسية في تعزيز ثقافة التسامح من وجهة نظر طلبتها.
- مستوى المعرفة الاقتصادية لدى عينة من طلبة جامعة الكويت (دراسة تجريبية).
 - اتجاهات طلبة كلية التربية الأساسية بدولة الكويت نحو مهنة التعليم وعلاقتها ببعض المتغيرات.
 - مستوى ثقافة الطاقة النفطية لدى طلبة عدد من مؤسسات التعليم العالي بدولة الكويت في ضوء بعض المتغيرات.
 - تقييم الأداء التدريسي بكلية التربية الأساسية في دولة الكويت من وجهتي نظر الطلبة وأعضاء هيئة التدريس.
 - النماذج البيئية للطلاب: منظور ثقافي.
 - تقييم أثر دورات التنمية المهنية بمركز القياس والتقويم من قبل أعضاء الهيئة التدريسية والتدريبية في الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب بدولة الكويت.

- The Reality of the Physical Learning Environment of the Public Kindergartens' Buildings Compared with Their Private Counterparts in the State of Kuwait.
- The Level of Environmental Awareness of the Kindergarten Teacher Student at the Teacher Preparation Institutions in the State of Kuwait.
- A Survey Study to Identify the Relationships of Some Demographic Factors to the Proportion of Learning Difficulties Spread Among Kindergarten Children at Kuwait.
- Challenges Facing the Educational Supervision at the State of Kuwait from the Supervisors' Perspectives.
- Diagnosis of the Status quo of the Physical Learning Environment of the Foreign Private Kindergartens' Buildings in the State of Kuwait.
- The Differences in Kuwaiti Parents' Perspectives Toward the Private Kindergartens, and Some Demographic Variables- Comparative Study.
- The Relationship Between Work Environment and Job Satisfaction Level of the Kindergarten Teachers in the State of Kuwait.
- The Effect of Story Telling in Acquiring the Kindergarten Child Some Language's Arts in the State of Kuwait.

- در اسة مقارنة لواقع البيئة المادية التعليمية لمباني رياض أطفال القطاع الحكومي بنظير اتها بالقطاع الخاص في دولة الكويت.
 - مستوى الوعي البيئي لدى طالبات تخصص رياض الأطفال بمؤسسات إعداد المعلم في دولة الكويت.
- در اسة مسحية لعلاقة بعض المتغيرات الديمو غرافية على نسب انتشار صعوبات التعلم النمائية لدى أطفال الرياض بدولة الكويت.
 - معيقات وظيفة الإشراف التربوي بدولة الكويت من وجهة نظر المشرفين
 التربويين.
- تشخيص واقع البيئة المادية التعليمية بمباني رياض أطفال التعليم الخاص الأجنبي.
 - الفروق في اتجاهات أولياء أمور الأطفال الكويتيين نحو رياض التعليم الخاص: در اسة مقارنة على بعض المتغيرات الديمغرافية.
 - العلاقة بين بيئة العمل ومستوى الرضا الوظيفي لمعلمات رياض الأطفال بدولة الكويت.
 - أثر سرد القصة المصورة على تسريع النمو اللغوي لدى طفل الروضة بدولة الكويت.